
 

SKOLEBESTYRELSEN 

       SNEJBJERG SKOLE 

Mandag den 23.01.23 

STED: Mødelokale ved administrationen TID: 18.30 -21.00 

Fmd. initialer:  

Til stede: 

Niels Røjkjær Dalmose (ND), Liselotte K 

Heller (LH), Henrik Overgaard Juhl (HJ), 

Birgit Torbøl Beenfeldt (BB), Carsten 

Keller Hansen (CH), Marlene Damgaard 

(MD), Monika Bukhave Fruergaard (MF), 

Henrik Kokholm (HK), Vibeke Buskbjerg 

(VB), Brian Rasmussen (BR), Lillian 

Krarup (LI), Mads Medom Madsen (MA) 

Elevrådet: Mille Høgsbjerg Bækkegaard 

Jensen, Antje Gielink 

 

Afbud:  

 

Fraværende:  

 

1. Elevrådet. (20min) 

 

Nyt fra elevrådet. 

Præsentation af undervisnings-

miljøvurderingen lavet af elevrådet. 

Herunder udarbejdede handleplaner. 

 

Mille og Antje fortalte om processen med at lave 

undervisningsmiljøvurderingen på Snejbjerg Skole, som 

elevrådet har lavet. 

Vurderingen af fællesarealerne er lavet af 

elevrådsrepræsentanterne. 

Vurderingen af klasselokalerne er lavet af repræsentanterne, der 

har været rundt i alle klasserne. 

Det har mundet ud i handleplaner, der nu ligger på skolens 

hjemmeside. 

Elevrådet vil præsentere resultaterne til en fællessamling. 

De hænger efterfølgende en postkasse op til forslag fra skolens 

elever. 

Det har været en god oplevelse at være rundt i klasserne og 

eleverne har været meget engagerede i at bidrage.  

 

Elevrådet planlægger en sommereftermiddag ligesom sidste år.  

 

Elevrådsrepræsentanterne evaluerer tolærerordninger, 

holddeling og afkortning af skoledagen ude i klasserne til næste 

elevrådsmøde. 

 



2. Økonomi på skoleniveau (20 min) 

 

Tildelingsmodellen på skoleområdet. 

Gennemgang og evt. drøftelse af, hvordan 

den enkelte skole tildeles økonomi ud fra 

det vedtagne budget i Herning Kommune. 

Herunder de økonomioversigter, der 

udsendes i forbindelse med SB-møder. 

 

Bilag: 

Ressourcetildeling 2023 

Økonomioversigt Skole og SFO 

 

Brian gennemgik Herning Kommunes økonomiske 

tildelingsmodel på skoleområdet. 

 

Snejbjerg Skole har i 2023 kr. 30.7 millioner at drive skole for. 

Heraf er de 781.000 kr. genbevilling fra 2021. 

 

Snejbjerg Skoles SFO får tildelt budgetbeløb på 5 millioner. Her 

er der en genbevilling fra 2021 på 266.000 kr. Her reguleres 

beløbet i årets løb efter elevtallet.  

 

Brian gennemgik økonomioversigterne for Skole og SFO. 

 

2022 er afsluttet med plus på 266.000 kr. for SFO’ens 

vedkommende. På skoleområdet afsluttes året med et underskud 

på 400.000 kr.  

 

3. Fortsat drøftelse lektiecafé i SFO (15 

min) 

 

Som aftalt på sidste møde fortsættes 

drøftelsen omkring rammen for lektiecafé 

i SFO. Tilbagemelding fra lærerne i 

indskolingen 

 

Tilbagemelding fra årgangene blev gennemgået og drøftet.  

Drøftelse af tilbud om lektiecafé og behovet for dette.  

Vi beslutter, at der ikke skal være lektiecafé i SFO’en, da det 

ikke fungerer. Dette kommunikeres til forældrene. 

Forventningen til lektier skal fra lærernes side kommunikeres ud 

til forældrene. 

Ledelsen giver tilbagemelding til klasselærerne ud fra 

besvarelserne. 

 

Princippet om SFO skal tilrettes. 

 

Skal vi have en overordnet drøftelse af lektier på Snejbjerg 

Skole? 

Kunne tilbud om lektiecafé indtænkes i næste skoleårs 

planlægning? 

 

4. Princip for vikardækning (10 min). 

 

Gennemgang og drøftelse omkring princip 

for vikardækning. Evt. revision. 

 

Bilag: 

Redegørelse omkring brug af princippet. 

 

Tilføjelse til princippet: 

 

De to sidste pinde i princippet skal tilføjes: Udskolingselever. 

 

Ved længerevarende fravær tilstræbes det at vikaren 

understøttes til at arbejde hen mod de opstillede mål og 

årsplaner. 

 

Princippet tilrettes og tages med til godkendelse på næste møde. 

5. Tour de bestyrelse (5 min) 

 

Tilbagemelding og evt. refleksioner i 

forlængelse af denne aften. 

 

Tour de bestyrelse var en super god aften med oplæg fra Skole 

og Forældre. Det var et godt set-up og der var plads til dialog. 

Idé fra mødet: lave en prioritering af hvad man gerne vil nå. 

Lave en to-års-plan. 

 

Pause (10min)  



6. Nyt evaluerings- og 

bedømmelsessystem indført i 

folkeskolen, herunder 

meddelelsesbogen (20 min).  

 

Oplæg omkring meddelelsesbogen og 

drøftelse af brugen heraf på Snejbjerg 

Skole. Hvad betyder det for vores 

principper? 

 

Lillian gav et oplæg om meddelelsesbogen, der er afløseren for 

den tidligere elevplan. 

 

Princip for skole-hjemsamarbejdet skal tilrettes, så 

meddelelsesbogen indgår.  

 

 

7. Skoleudviklingssamtalen (35 min) 

 

Skoleudviklingssamtaler erstatter 

kvalitetsrapporter:  

• En ramme for dialog mellem 

skoler og kommuner om udvikling 

af skolen. Fra skoleåret 2022/23 

ændres folkeskoleloven, så 

kommunerne ikke længere skal 

udarbejde kvalitetsrapporter.  

• I stedet skal skoler og kommuner 

gennemføre en årlig 

skoleudviklingssamtale.  

• Den formelle ramme for 

skoleudvikling ændres således 

markant, så der sker et skift fra 

krav om skriftlig afrapportering til 

krav om dialog, møde og samtale 

om skolen.  

• Skoleudviklingssamtalerne skal 

tage afsæt i skolens 

udviklingsområder og i, hvordan 

elevernes faglige udvikling og 

trivsel bedst styrkes 

 

Oplæg om dette og drøftelse af 

skolebestyrelsens udtalelse/bemærkninger 

til skolens udvikling og udfordringer. 

 

 

Brian gennemgik baggrunden for skoleudviklingssamtalen, som 

Snejbjerg Skole skal have med Direktøren for Børn og Unge, 

skolechefen og formanden for Børne- og Familieudvalget.  

 

Brian gennemgik den dagsorden, Snejbjerg Skole har lavet til 

samtalen. 

 

Brian viste den datapakke, Snejbjerg Skole har sendt ind forud 

for samtalen. 

 

Skolebestyrelsen vil sætte dette på dagsordenen i efteråret. 

 

8. Referat, opfølgning fra sidste møde, 

siden sidst, orientering og meddelelser. 

(10 min) 

 

- Tilbagemelding klasse 

- Økonomi Snejbjerg Skole og SFO 

- Sygemeldinger. 

- SFO 

 

Udsættes til næste møde 

9. Eventuelt. (5 min) 

 

 

10. Næste møde. 

 

Tirsdag d. 21. februar 2023 kl. 18.30-21.00. 

 


